

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 403b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

The Committee of Ministers calls on States to effectively discharge their obligation to co-operate with the European Court of Human Rights

Strasbourg, 05.07.2006 - The Committee of Ministers yesterday adopted a Resolution deploring the fact that violations of contracting states' obligation of co-operation with the European Court of Human Rights had continued to be found in recent judgments by this Court.

The Committee recalled the fundamental nature of this obligation to co-operate and called upon contracting states to ensure that all measures have been taken so that relevant authorities may comply with requests for assistance from the Court, and to ensure that authorities effectively seised with such requests comply strictly with them.

ResDH(2006)45:

[http://wcd.coe.int/ViewDoc.jsp?Ref=ResDH\(2006\)45&Sector=secCM&Language=lanEnglish&Ver=original&BackColorInternet=9999CC&BackColorIntranet=FFBB55&BackColorLogged=FFAC75](http://wcd.coe.int/ViewDoc.jsp?Ref=ResDH(2006)45&Sector=secCM&Language=lanEnglish&Ver=original&BackColorInternet=9999CC&BackColorIntranet=FFBB55&BackColorLogged=FFAC75)

ResDH(2001)66:

[http://wcd.coe.int/ViewDoc.jsp?Ref=ResDH\(2001\)66&Sector=secCM&Language=lanEnglish&Ver=original&BackColorInternet=9999CC&BackColorIntranet=FFBB55&BackColorLogged=FFAC75](http://wcd.coe.int/ViewDoc.jsp?Ref=ResDH(2001)66&Sector=secCM&Language=lanEnglish&Ver=original&BackColorInternet=9999CC&BackColorIntranet=FFBB55&BackColorLogged=FFAC75)

Comprehensive information on the execution of judgments by the Council of Europe member States is available on http://www.coe.int/t/cm/home_en.asp or http://www.coe.int/Human_rights/execution/.

Le Comité des Ministres en appelle aux Etats afin qu'ils s'acquittent de leur obligation de coopérer avec la Cour européenne des Droits de l'Homme

Strasbourg, 05.07.2006 – Le Comité des Ministres a adopté hier une Résolution déplorant que des violations de l'obligation des Etats contractants de coopérer avec la Cour européenne des Droits de l'Homme aient à nouveau été constatées par cette Cour dans de récents arrêts.

Le Comité a rappelé la nature fondamentale de cette obligation de coopération et en a appelé aux Etats contractants afin qu'ils s'assurent que toutes les mesures ont été prises pour permettre aux autorités concernées de se conformer aux demandes d'assistance de la Cour et que les autorités effectivement saisies de telles demandes s'y conforment strictement.

ResDH(2006)45:

[http://wcd.coe.int/ViewDoc.jsp?Ref=ResDH\(2006\)45&Sector=secCM&Language=lanFrench&Ver=original&BackColorInternet=9999CC&BackColorIntranet=FFBB55&BackColorLogged=FFAC75](http://wcd.coe.int/ViewDoc.jsp?Ref=ResDH(2006)45&Sector=secCM&Language=lanFrench&Ver=original&BackColorInternet=9999CC&BackColorIntranet=FFBB55&BackColorLogged=FFAC75)

ResDH(2001)66:

<http://wcd.coe.int/ViewDoc.jsp?id=211605&BackColorInternet=9999CC&BackColorIntranet=FFBB55&BackColorLogged=FFAC75>

Des informations plus détaillées sur l'exécution des arrêts par les États membres du Conseil de l'Europe sont disponibles sur les sites Internet : http://www.coe.int/t/CM/home_fr.asp ou http://www.coe.int/T/F/Droits_de_l'Homme/execution/.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.